
SZÁMVEVŐI JELENTÉS 2015 

 

Tisztelt Közgyűlés, kedves Testvérek! 

 

Amikor 6 évvel ezelőtt elvállaltam a számvevőséget, nem is tudtam, mire vállalkozok. 

Az első alkalommal a jelentések átnézésénél szomorúan tapasztaltam, hogy sokan nem 

tudták mit és hogyan kell, hogy beírjanak a kollégák. A legtöbb számadást csak a lelkész írta 

alá, a gondnok egyáltalán nem. Amikor könyvelést kellett ellenőrizni, láttam, hogy sok helyen 

kézzel könyveltek, egyáltalán nem tudva, hogy mit is kell kezdeni a számítógépes 

könyveléssel. Volt gyülekezet, ahol elénk tettek egy zacskó kasszabont, amit könyvelésnek 

neveztek. Tele voltak a könyvelések kézzel-írott elismervényekkel. Mára elértem azt, hogy 99 

%- ban a számítógépes könyvelést folytatják a gyülekezetek. Eltűntek a kézzel irt, illetve 

kasszabonos iratok. Helyükbe tiszta, átlátható, és bármikor ellenőrizhető könyveléseket 

találok. Eleinte bírálatok sorozatát írtam be az évi jelentésembe, ma már sok helyen 

elismerésemet írom le a szép és áttekinthető könyvelésért.  

Ezelőtt 6 évvel még kevesebb volt a bevétel, mint a kiadás, sőt néhány gyülekezet a 

csőd szélén állt. Ma már a kétszerese maradt a gyülekezeteknél az év végére, mint 

amennyivel kezdték az évet. 6 éve, még a létfenntartás is kérdés volt, ma már a beruházások 

ellenére is többlettel zártak.  

Számvevőként szerveztem egy napot, amikor a könyvelést mutattam be, és az óta is, 

bárkinek bármi kérdése volt, szívesen megválaszoltam. Segítettem, ahol tudtam, bár az 

észrevételeimet és a felfedezett hibákat mindig elmondtam.  

Elértem azt, hogy nem félelemmel tekintenek rám, ha valahová elmegyek a 

könyvelést megvizsgálni, de mégis tisztességesen és hasznosan bánnak a pénzügyekkel a 

kollégák. A mandátum végére látom azt is, hogy egyre kevesebb a probléma  a 

gyülekezetekben a pénz felhasználása miatt. 

Mára elértem, hogy mindenki leadta a számadását, és ezekből kitűnik, hogy szépen és 

jól könyvelnek, míg eleinte mindenkinek kipirosoztam a számadását, mára már nem kellett 

ezt tegyem, hiszen magyarázatokat írtak mellé, vagy elmondták, mi mit jelent. 2 esetben 

fogtam a fejem, mikor megláttam a számadását, de csak formai hiba volt benne, nem 

tartalmi, ezért őket sem pirosoztam ki.  

Ezennel megköszönöm a 6 évvel ezelőtti bizalmat, és ha alkalmasnak tartanak, 

szeretném folytatni e szolgálatot. Továbbra is szeretettel segítek bárkinek, hisz 

számvevőként is az a célom, hogy minden szépen és rendben legyen, az Úr dicsőségére, az 

egyház épülésére.  



Mellékletben közlöm az egyházmegye összesített számadását, ha már az elmúlt hat 

évben nem mondtam egyik jelentésemben sem számokat: 

Összesítés a Nagykárolyi egyházmegye összes gyülekezetéről, 2015 

Múlt évi pénztármaradvány 970065,23  

Egyházi tevékenységből 
származó bevétel 

1706764,10  

Missziós és diakóniai célú 
bevételek 

52686,20  

Más bevételek 820976,11  

Gazdasági bevételek 298916,82  

Saját bevételek összesen 2879343,23  

Szubvenciók 696955,67  

Bevételek másegyházi 
intézmények részére 

19675,20  

Total 3595974,10  

Működési költségek:  1598224,01 

missziós és diakóniai célú 
kiadások 

 219444,69 

Más egyházi tevékenységek 
kiadásai 

 324319,61 

Gazdasági tevékenységek 
kiadásai 

 11988,97 

Új beruházások  1015637,62 

saját kiadások összesen  3169614,90 

Kiadás más egyházi 
intézmények részére 

 91764,66 

Total kiadások  3261379,56 

Egyenleg:   1304659,77 

   

 

Érendréd, 2016. április 4. 

Köszönettel: Kurta Szabolcs, számvevő 

 


